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Protokół nr LIII/2022 

obrad LIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Jeżewo z dnia 29 listopada 2022 r. w godzinach od 

13:00 do 14.25 w Sali Domu Kultury w Jeżewie 

Obradom przewodniczył Pan Sławomir Stefan, Przewodniczący Rady Gminy Jeżewo. 

Protokołowała Joanna Kunek. 

Obecni: Radni Rady Gminy Jeżewo (lista obecności stanowi załącznik do protokołu).  

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy –  Maciej Rakowicz. 

2. Sekretarz Gminy  – Marta Polakowska. 

3. Dyrektor CBiK –  Ilona Walecka. 

4. Skarbnik Gminy – Kamilla Prabucka. 

5. Kierownik ZOOS – Karolina Gwizdała. 

6. Zastępca Wójta – Maciej Pikuła. 

Oraz zaproszenie sołtysi (lista zaproszonych stanowi załącznik do protokołu). 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu obrad LI i LII sesji. 

5. Składanie wniosków i interpelacji. 

6. Przedstawienie informacji międzysesyjnych przez Wójta Gminy.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osób fizycznych gruntu, stanowiącego 

część drogi publicznej klasy dojazdowej w obrębie ewidencyjnym Lipno. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osób fizycznych gruntu na regulację 

granic drogi gminnej w obrębie ewidencyjnym Osłowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy Jeżewo na 2022 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Jeżewo na lata 2022 - 2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie oceny aktualności Studium i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Jeżewo i obowiązujących miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu uczniów 

niepełnosprawnych za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 
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13. Podjęcie uchwały w określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczania 

podatku rolnego na obszarze gminy Jeżewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

16. Wolne wnioski i zapytania. 

17. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 – Otwarcia LIII sesji Rady Gminy Jeżewo dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Sławomir 

Stefan, witając Pana Wójta, radnych, sołtysów, mieszkańców gminy śledzących obrady w internecie 

oraz pracowników gminy uczestniczących w posiedzeniu.  

Ad. 2 – Pan Sławomir Stefan, Przewodniczący Rady Gminy Jeżewo poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady, Pana Grzegorza Ziółkowskiego o potwierdzenie quorum. Radny Grzegorz Ziółkowski stwierdził, 

że na ustawowy skład Rady wynoszący 15 członków, w obradach sesji uczestniczy 15 radnych, co 

stanowi quorum i upoważnia Radę do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Ad. 3 – Wobec braku uwag do przedstawionego porządku obrad, Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania, w wyniku którego porządek sesji został przyjęty jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny 

wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu/.  

Ad. 4 – Wobec braku uwag do projektu protokołu LI i LII sesji, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołów. Rada Gminy Jeżewo przyjęła protokół LI i LII sesji jednogłośnie – 

15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu/. 

Ad. 5 – Wniosków i interpelacji nie złożono. 

Ad. 6 – Wójt Gminy Jeżewo, Pan Maciej Rakowicz przedstawił informacje o działaniach podjętych w 

okresie miedzy sesjami: 

 Sprawozdanie chciałbym zacząć od informacji dotyczących realizacji sprzedaży węgla dla 

mieszkańców naszej gminy. Pierwsze dostawy węgla trafiły do nas w ubiegłym tygodniu. Na chwilę 

obecną mamy zmagazynowanych ponad 500 ton dla mieszkańców gminy. Sprzedaż węgla po 

preferowanych cenach już ruszyła i pierwsze osoby otrzymały węgiel. Sukcesywnie realizujemy 

sprzedaż węgla zgodnie ze złożonymi wnioskami. Na ten moment 600 osób złożyły wnioski na 1955 

ton węgla, łącznie na sezon zimowy 2022/2023. Wnioski są nadal przyjmowane, ale zaznaczamy, że 

tylko do końca tego tygodnia, tj. do 02.12.2022 r. można złożyć wniosek o zakup węgla na ten rok. 

Szczegółowe informacje udzielane są w Urzędzie Gminy w pok. 6. 8 lub 9 oraz pod numerami tel. 

52 330 78 22, 52 330 78 24, 52 330 78 26. Jeżeli chodzi o wypłatę dodatku węglowego, to od początku 

funkcjonowania programu przyjęliśmy 2059 wniosków, wydaliśmy 1620 informacji o przyznaniu 

dodatku oraz 63 decyzje odmowe, poniesione koszty wyniosły 3 953 520,00 zł. Od 22 września można 
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składać wnioski o wypłatę dodatku dla gospodarstw domowych z 

tytułu wykorzystywania niektórych źródeł ciepła. Od początku funkcjonowania programu przyjęto 

łącznie 490 wniosków, wydano 456 informacji przyznających oraz 

19 decyzji odmownych. Poniesiono koszty na wypłatę dodatku w wysokości 928 200,00 zł.  

W związku ze zbliżającym się końcem roku, dokonujemy już pierwszych podsumowań naszych 

działań, i w ich ramach chciałbym poinformować, iż Gmina Jeżewo podpisała w tym roku 25 umów na 

dofinansowanie działań związanych z ochroną środowiska. Mieszkańcy naszej gminy chętnie korzystają 

ze wsparcia, które oferujemy w zakresie wymiany piecy czy budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. W tym roku na te działania przeznaczyliśmy kwotę 100 000,00 zł z budżetu Gminy. 15 osób 

otrzymało dotację w wysokości 4 000,00 zł, na wymianę przestarzałych kotłów węglowych na 

proekologiczne. Również kwotę 4 000,00 zł dofinansowania otrzymało 10 osób na budowę 

przydomowych oczyszczalni ekologicznych. W miarę możliwości naszego budżetu dofinansowujemy 

działania naszych mieszkańców w zakresie ochrony środowiska i jeżeli pojawią się środki unijne 

przeznaczone na tzw. zieloną energię będzie się starać o ich pozyskanie.   

W dniu 11 listopada 2022 r. przez budynkiem Urzędu Gminy w Jeżewie odbyło się uroczyste 

podniesienie flagi państwowej. Maszt z flagą Rzeczypospolitej Polskiej został sfinansowany w ramach 

projektu „Pod Biało-czerwoną” pod honorowym patronatem Prezesa Rady Ministrów Mateusza 

Morawieckiego. Wraz z Przewodniczącym Rady Gminy Sławomira Stefana oraz Zastępcy 

Przewodniczącego Rady Gminy Henryka Rybaka, dokonaliśmy podniesienia flagi państwowej. Projekt 

„Pod Biało-Czerwoną zakładał sfinansowanie przez Rząd Rzeczypospolitej Polskiej zakupu masztów i 

flag w każdej z gmin w Polsce, której mieszkańcy dołączą do projektu. Aby wziąć udział w akcji, 

należało zebrać odpowiednią liczbę głosów poparcia dla inicjatywy w internetowym głosowaniu. 

Dziękuje mieszkańcom naszej gminy, którzy wykazali się dużym zaangażowaniem umożliwiającym 

pozyskaniu przez nasz samorząd środków na budowę masztu i zakup flagi.  Również w dniu 11 listopada 

odbyły się na terenie naszej gminy obchody Narodowego Święta Niepodległości. Uroczystości 

nawiązujące do 104. rocznicy odzyskania przez Polskę Niepodległości rozpoczęły się uroczysta mszą 

świętą w kościele parafialnym w Laskowicach. Po mszy, w Domu Kultury w Laskowicach odbył się 

koncert utworów niepodległościowych w nowych aranżacjach, wykonany przez zespół Harlej.  

W dniu 7 listopada 2022 r. najstarsza mieszkanka naszej gminy, Pani Florentyna Kaczmarek 

skończyła 101 lat. Wraz z Panem Maciejem Pikułą odwiedziliśmy solenizantkę z życzeniami zdrowia, 

sił i codziennych radości. 

W dniu 25 listopada 2022 r. odbyło się uroczyste otwarcie nowoczesnego boiska 

wielofunkcyjnego z torem typu pumptrack w sołectwie Krąplewice. Wraz z ministrem Panem Łukaszem 

Schreiberem i dyrektorem Szkoły Podstawowej w Krąplewicach, Panią Karoliną Wesołowska, 

przecięliśmy wstęgę uroczystości. Jest to pierwsze, tak nowoczesne boisko w naszej gminie, które 
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stworzyliśmy z myślą nie tylko o młodzieży szkolnej, ale całej społeczności. W ramach realizacji 

zadania powstało boisko wielofunkcyjne do koszykówki, siatkówki i tenisa ziemnego oraz tor typu 

pumptruck – tor przeszkód, który można pokonać na deskorolce, rolkach albo rowerze typu BMX. Tor 

jest wyłożony specjalną, bezpieczną nawierzchnią i urozmaicony wzniesieniami i przeszkodami. 

Ponadto ustawione zostały urządzenia do ćwiczeń na świeżym powietrzu a także wiata. Wszystko 

oświetlają nowe lampy. Inwestycja odbyła się dzięki dofinansowaniu z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w kwocie 400 000,00 zł. Całkowity koszt prac wyniósł: 687 752,14 zł.  

Starostwo Powiatowe w Świeciu przekazało nam informację, że od miesiąca grudnia 2022 r. w 

rozkładzie jazdy autobusów zostanie ujęty przystanek przy posesji nr 16 w Czersku Świeckim (na 

wniosek na mieszkańców).  

2. Informacja o odbytych spotkaniach:  

- udział w zabawie integracyjnej Klubu Seniora z Jeżewa i Laskowic, 

- spotkanie z Komendantem Komendy Wojewódzkiej Policji w Bydgoszczy ws. odtworzenia 

posterunku Policji w gminie Jeżewo, 

- udział w uroczystościach 20-lecia Szkoły Podstawowej w Krąplewicach połączone z 10-leciem 

nadania jej imienia Janusza Korczaka. 

3. Informacje dotyczące prowadzonych postępowań o udzielenie zamówienia publicznego: 

W dniu 28 listopada 2022 r. został ogłoszony przetarg na realizację zadania polegającego na 

budowie dróg gminnych na terenie gminy Jeżewo. Ponieważ cena ofert złożonych w powyższym 

postępowaniu przekracza kwotę, którą zamierzamy przeznaczyć na realizację zamówienia, 

postępowanie zostało umorzone. W tej chwili w Rządowym Funduszu Inwestycji Strategicznych jest 

możliwość zmiany zakresu inwestycji. Dlatego też wprowadzimy zmianę poprzez zdjęcie jednego 

odcinka drogi z nowego przetargu i wówczas kwota przeznaczona w budżecie na realizację tego zadania 

powinna być wystarczająca. W prowadzonym postępowaniu złożono 3 ofert, w tym 2 po terminie. 

Złożono następujące oferty: 

- Unitrak Sp. z o.o., Kielno kwota 9 029 348,51 zł 

Oferty złożone po terminie: 

- FHU Kic-Trans Piotr Różycki, Drzycim kwota 8 516 509,73 zł 

- Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o., Świecie kwota 8 442 627,57 zł.  

Na początku grudnia przetarg zostanie ponowiony.  
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Przewodniczący Rady podziękował Wójtowi Gminy za przedstawienie informacji międzysesyjnych i 

zapytał, gdzie trafiają pieniądze za sprzedaż węgla. Wójt Gminy wyjaśnił jak wygląda procedura zakupu 

węgla przez gminę, a następnie jego dalsza sprzedaż mieszkańcom naszej gminy. Drugie pytanie 

dotyczyło planu budowy dróg powiatowych znajdujących się na terenie naszej gminy, a dokładnie drogi 

Buczek – Czersk Świecki. Wójt Gminy zaznaczył, że to powiat odpowiada za realizację planu, który 

został przez Starostwo przyjęty w ubiegłym roku. Dodał również, iż Pan Starosta i Pani Starościna 

sygnalizują, że realizacja planu może się o rok opóźnić. Jednak na ten moment nie ma żadnych 

oficjalnych informacji w tej sprawie. Wójt Gminy przypomniał, że naszą jedynką jest droga Buczek – 

Skrzynki – Czersk Świecki i będą prowadzone rozmowy z powiatem żeby zrealizować chociaż 

uregulowany odcinek Buczek – Skrzynki. Zaznaczył jednak, że będzie to trudne ponieważ w powiecie 

jest 11 gmin, które mają swoje potrzeby w zakresie budowy i remontu dróg. Kończąc Wójt Gminy 

poinformował, że czekamy na spotkanie ze Starostwem w tej kwestii. Radny Grzegorz Ziółkowski 

zapytał czy środki przeznaczone na dofinansowanie wymian pieców i budowę przydomowych 

oczyszczalni są wystarczające i ilu było chętnych do skorzystania z dotacji. Wójt Gminy odpowiedział, 

że liczba wniosków jest co roku zbliżona i w tym roku były tylko 2 wnioski złożone po terminie, jeżeli 

chodzi o wymianę piecy. W przypadku przydomowych oczyszczalni jest to około 10 wniosków. W 

uzupełnienie informacji międzysesyjnych, Wójt Gminy poinformował radnych, że Biogzwoania w 

Buczku została zakupiona przez firmę Orlen oraz, że firma Dino zrezygnowała z lokalizacji w Taszewie, 

jednak gmina wskazała inną lokalizację w centrum Jeżewa. Natomiast na razie jest to tylko propozycja 

i czekamy na informację w tej sprawie. Wobec braku innych pytań ze strony radnych, Przewodniczący 

Rady przeszedł do kolejnych punktów posiedzenia. Poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały 

szczegółowo omówione i uzyskały pozytywne opinie komisji na posiedzeniu, które odbyło się w dniu 

22 listopada 2022 r. Przed przystąpieniem do głosowań nad poszczególnymi projektami uchwał, 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o ich obowiązkach wynikających z ustawy o samorządzie 

gminny. 

Ad. 7 – uchwała nr LIII/395/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osób fizycznych 

gruntu, stanowiącego część drogi publicznej klasy dojazdowej w obrębie ewidencyjnym Lipno 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik 

do protokołu/.  

Ad. 8 – uchwała nr LIII/396/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osób fizycznych 

gruntu na regulację granic drogi gminnej w obrębie ewidencyjnym Osłowo 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik 

do protokołu/. 



6 
 

Ad. 9 – uchwała nr LIII/397/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Jeżewo na 

2022 rok 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik 

do protokołu/.  

Ad. 10 – uchwała nr LIII/398/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Jeżewo na lata 2022 – 2028 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik 

do protokołu/.  

Ad. 11 – uchwała nr LIII/399/2022 w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Jeżewo i obowiązujących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Wójt Gminy poprosił o głos, po raz kolejny 

odnosząc się do kwestii zakupu działki pod budowę boiska wielofunkcyjnego przy hali sportowej w 

Jeżewie. Wójt Gminy przypomniał, że przedmiotowa działka został ujęta w projekcie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla Jeżewa, jednak nie została odrolniona, co wyklucza 

możliwość wykorzystani jej pod budowę boiska. Kończąc swoją wypowiedź, Wójt Gminy podkreślił, 

że dzięki stanowczym dążeniom do realizacji celu, w Jeżewie powstanie jedno z najnowocześniejszych 

boisk wielofunkcyjnych w województwie Kujawsko-Pomorskim. Przewodniczący Rady dodał, że jest 

to również zasługa całej rady, która bezdyskusyjne stała na stanowisku, że raz podjętej decyzji nie 

będzie zmieniać. Innych uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu/.  

Ad. 12 – uchwała nr LIII/400/2022 w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu 

uczniów niepełnosprawnych za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik 

do protokołu/.  
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Ad. 13 – uchwała nr LIII/401/2022 w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku 

od nieruchomości 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta – 13 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” /imienny wykaz 

głosowań stanowi załącznik do protokołu/.  

Ad. 14  -  uchwała nr LIII/402/2022 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Jeżewo 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Radny Henryk Rybak zapytał jaka jest 

obecnie obowiązująca stawka podatku rolnego i poprosił o wyjaśnienie, jaka będzie jego wysokość w 

stosunku do obecnie obowiązującej. Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zgodnie z ustaleniami z 

posiedzeń komisji, stawki podatkowe zostały podniesione o 9% w stosunku do obowiązujących w tym 

roku. Innych uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania uchwała została przyjęta– 13 głosami „za” 

przy 2 głosach „wstrzymujących się” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu/.  

Po zakończonych głosowaniach na projektami uchwał dotyczących stawek podatkowych, 

Przewodniczący Rady przekazał, że dzięki przyjęciu przedmiotowych uchwał, „w kieszeniach” 

mieszkańców gminy Jeżewo pozostała kwota ok. 1,8 mln zł, w porównaniu do tego, co zaproponowało 

Ministerstwo Finansów i Główny Urząd Statystyczny.  

Ad. 15 -  uchwała nr LIII/403/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji 

Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały. Uwag nie zgłoszono i w wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami „za” /imienny wykaz głosowań stanowi załącznik 

do protokołu/.  

Ad. 16 – W tym punkcie obrad nikt głosu nie zabrał. 

Ad. 17 - W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Jeżewo, Pan 

Sławomir Stefan zamknął o godz. 14:25 obrady LIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Jeżewo, dziękując 

wszystkim za udział w obradach.  

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Gminy 

Joanna Kunek              Sławomir Stefan 

 


